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                                                P R O T O K Ó Ł   NR X/2019 
z posiedzenia X  Nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Bartoszyce  

z dnia 11 lipca 2019 r.   
 
 
Rozpoczęcie obrad: godz. 10:00 
Zakończenie obrad: godz. 11:09 
 
Miejsce posiedzenia: Sala sesyjna budynku Nr 47w Bezledach.  
 
Sesja Rady Gminy Bartoszyce została zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506). 
 
Podjęto uchwałę  NR X/76/2019 
         
 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  
 

Przewodniczący rady otworzył X Nadzwyczajną sesję Rady Gminy Bartoszyce 
zwołaną na wniosek Wójta Gminy Andrzeja Dycha oraz   stwierdził prawomocność obrad. Na 
ogólną liczbę 15 radnych, zgodnie z listą obecności, w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista 
obecności - stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Następnie powitał Wójta Gminy Bartoszyce Andrzeja Dychę oraz Zastępcę Wójta Gminy 
Bartoszyce   Jadwigę Bogdaniuk . 
Lista osób uczestniczących w X Nadzwyczajnej sesji rady gminy – stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Ad.2. Wybór sekretarza obrad 
 
Radny Paweł Groszyk na sekretarza obrad zgłosił radną Beatę Czaplicką. 
Radna Beata Czaplicka wyraziła  zgodę na pełnienie funkcji sekretarza obrad.  
Zatem sekretarzem obrad została radna Beata Czaplicka.  
Innych kandydatów nie zgłoszono. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Beata Czaplicka, Wojciech Ferdycz, Paweł Groszyk, Krzysztof Iwański, Mieczysław Kocuń, 
Andrzej Kosakowski, Janina Kosińska, Bogusław Łatanyszyn, Krzysztof Prokop, Sergiusz 
Sobótka, Adam Stanulewicz, Robert Turuta, Jolanta Wójcik, Piotr Czaplicki, Mirosław 
Przybyłek. 
 
 



 
2 PROTOKÓŁ NR X/2019 z X  NADZWYCZAJNEJ sesji Rady Gminy Bartoszyce –11 lipca 2019 r. 

 

 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Wszyscy radni w terminie wcześniejszym otrzymali porządek obrad.  
Z uwagi na to, iż do proponowanego porządku obrad dodano punkt „Wybór sekretarza 
obrad” Przewodniczący zarządził głosowanie nad nowym porządkiem obrad: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór  sekretarza  obrad.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Wysłuchanie wyjaśnień radnego Krzysztofa Iwańskiego przed podjęciem uchwały 

o stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu. 
5. Dyskusja. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
      a)  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Krzysztofa Iwańskiego, 
7. Zamknięcie obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Beata Czaplicka, Wojciech Ferdycz, Paweł Groszyk, Krzysztof Iwański, Mieczysław Kocuń, 
Andrzej Kosakowski, Janina Kosińska, Bogusław Łatanyszyn, Krzysztof Prokop, Sergiusz 
Sobótka, Adam Stanulewicz, Robert Turuta, Jolanta Wójcik, Piotr Czaplicki, Mirosław 
Przybyłek. 
 
Ad. 4 Wysłuchanie wyjaśnień radnego Krzysztofa Iwańskiego przed podjęciem uchwały o 
stwierdzeniu wygaśnięciu mandatu. 
(Nagranie od 4:05) Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Iwański odczytał wniosek 
o zwołaniu sesji Nadzwyczajnej z proponowanym projektem porządku obrad. 
Odczytał proponowany projekt uchwały oraz dołączoną do projektu uchwały opinię 
prawną dotyczącą oceny umowy nr 19/2019 zawartej pomiędzy GOPS w 
Bartoszycach a Krzysztofem Iwańskim z uwzględnieniem przepisów zakazujących 
radnemu podejmowania dodatkowych zajęć, wykonywanie pracy na rzecz gminy jak 
też nawiązywania umów o charakterze cywilnoprawnym z podmiotami gminnymi, 
po czym odczytał opinię prawną w sprawie zasobności stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego, przygotowaną na jego prośbę, sporządzoną przez Radcę Prawnego 
Patryka Krzysztofa Ogórka.  
 
(Nagranie od 46:48) Ze względu, iż punkt 5 i 6 dotyczy osoby Przewodniczącego, 
prowadzenie dalszej części obrad zostało przekazane Wiceprzewodniczącemu Rady 
Gminy Panu Andrzejowi Kosakowskiemu. 
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(Nagranie od 47:09) Glos zabrał Wiceprzewodniczący Pan Andrzej Kosakowski 
otwierając dyskusję dotyczącą stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
(Nagranie od 47:27) Głos zabrał Wójt Gminy Bartoszyce Andrzej Dycha informując, że 
żeby nie opierać się tylko na jednej opinii pozwolił sobie poprosić  o opinię Kancelarię 
Pana Mec. Lecha Obary dotyczącą poruszonego tematu. Nadmienił również, iż 
przedstawicielem Kancelarii jest Pan Mec. Ryszard Bielański, który w tym dniu 
porady  udzielił  społecznie. 
(Nagranie od 48:00) Głos zabrał Pan Mec. Ryszard Bielański. W wypowiedzi swojej 
stwierdził, iż mając tak duże doświadczenie współpracując od roku 1995 z wieloma  
Samorządami, przychylił się do opinii prawnej Pani Mec. Haliny Marcinkiewicz. 
Uznał, iż jego ocenie stwierdzenie wygaśnięcia mandatu jest zasadne, ponieważ radny 
podpisując umowę z GOPS-em, wykorzystał mienie komunalne Gminy. 
Poinformował, iż podjęcie takiej uchwały jest szczegółowo badane przez Organy 
Nadzorcze i to w ich gestii leży stwierdzenie czy uchwała jest zasadna czy nie. 
(Nagranie od 53:02) Głos zabrał Przewodniczący Rady Krzysztof Iwański. Odniósł się 
do wypowiedzi Pana Mec. Bielańskiego w kwestii wyboru danego punktu przez 
beneficjentów, że GOPS nie narzuca punktów, w którym mogą realizować zakup 
środków. Nadmienił też, że takich punktów jest osiem na terenie naszej gminy i to oni 
decydują, do którego się udadzą. 
(Nagranie od 54:03) Głos zabrał Wójt zapytując czy osoby, które korzystają z takich 
świadczeń mogą realizować je w drugim sklepie, który znajduje się w tej samej 
miejscowości? 
 (Nagranie od 54:24) Głos zabrał Przewodniczący rady odpowiadając na zadane 
pytanie, że zgodnie z jego wiedzą to nie mogą korzystać, ponieważ właściciel drugiego 
punktu sprzedaży nie wyraził zgody na wydawanie artykułów w formie jaką 
przewiduje umowa. 
(Nagranie od 54:52) Głos zabrał Wójt i poinformował, iż również powziął wiedzę, że 
właściciel drugiego sklepu do chwili obecnej nie miał propozycji współpracy ze strony 
GOPS-u, co jednoznacznie  ogranicza  prawo wyboru sklepu, ponieważ  
nieracjonalnym byłby fakt, iż mieszkaniec Wojciech jedzie do odległej miejscowości  
np. Osieki po to, aby zrealizować świadczenie socjalne. 
(Nagranie od 55:28) Przewodniczący ponownie przetoczył słowa, że ani GOPS ani on 
jako przedsiębiorca w żaden sposób nie wpływają na wybór punktu sprzedaży. Dodał 
również, że to Wójt jest osobą władną do kontroli swojej jednostki podległej, czyli w 
tym przypadku GOPS-u, z kim są zawierane umowy. 
(Nagranie od 55:55) Wójt poinformował, iż kierownicy jednostek podległych posiadają 
pełnomocnictwa do podpisywania wszelkiego rodzaju umów. Oświadczył również, 
iż umowa ta została zawarta bez jego wiedzy. 
(Nagranie od 56:19) Ponownie zabrał głos Pan Mec. Ryszard Bielański i zadał pytanie  
Przewodniczącemu, dlaczego skoro beneficjenci mogą realizować świadczenie w 
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każdym dowolnym punkcie na terenie całej gminy, to w jakim celu zawierana jest taka 
umowa? 
(Nagranie od 56:48) Przewodniczący odpowiadając na zadane pytanie stwierdził 
ponownie, iż on nie jest jedynym, który zawarł umowę z GOPS-em i fakt podpisania 
umowy nie wynika z tego, że pełni funkcję radnego. Jego zdaniem to, że są 
podpisywane takie umowy być może jest pewnego typu kontrolą ze strony GOPS-u, 
na co są przeznaczane świadczenia socjalne. 
(Nagranie od 57:39) Głos zabrał Pan Mec. Bielański, informując, iż jego zdaniem 
przyjmując mandat radnego, umowę taką powinno się rozwiązać oraz nie zawierać 
nowych. Stwierdził, iż podpisanie takiej umowy doprowadziło do zwołania sesji 
Nadzwyczajnej oraz postawienia Radnych przed obowiązkiem zajęcia stanowiska w 
omawianej  kwestii, a wyjaśnienia prawne nie do końca z każdej strony są 
przekonywujące, aczkolwiek jego zdaniem ustalenia i wnioski zawarte w opinii Pani 
Mec. Marcinkiewicz są jak najbardziej do przyjęcia. 
(Nagranie od 58:33) Przewodniczący poinformował, iż pierwszą taką umowę z GOPS-
em zawarł w 2005 r. po 5 latach został radnym i wtedy konsultował ją z Radcą 
Prawnym Gminy, który stwierdził, iż nie świadczy usług dla GOPS-u, w związku z 
tym nie widzi powodu, dla którego miałby rozwiązać taką umowę. Liczy się z tym, że 
zostanie mu wygaszony mandat, oraz że znane  mu są procedury odwoławcze, z 
których na pewno skorzysta. Poinformował również, że w przypadku wygaśnięcia mu 
mandatu może ponownie wystartować w wyborach i wtedy po ewentualnej wygranej 
podejmie kroki co do rozwiązania umowy. 
(Nagranie od 59:51) Wiceprzewodniczący wypowiedział się w kwestii tematu 
wygaśnięcia mandatu. Stwierdził, że czytając w intrenecie, spotkał się z różnymi  
opiniami, wyrokami dotyczącymi mienia komunalnego Gminy. Dodał też, że Rada 
obecnie jest w trudnej sytuacji przy podejmowaniu decyzji, w którym kierunku 
głosować. Poinformował, aby każdy z Radnych zabrał głos i wyraził swoją opinię. 
Kończąc wypowiedź zasugerował, aby odrzucić projekt uchwały a decyzję zostawić 
Wojewodzie. 
(Nagranie od 1:02:17) Pan Wójt zarzucił Wiceprzewodniczącemu sugerowanie 
głosowania, twierdząc iż każdy z Radnych wysłuchał obu stron i powinien sam 
zdecydować o tym, jak będzie głosował. Uznał za niestosowne narzucanie Radnym, 
jak mają głosować. 
 
 
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawach:  
 

a) Wiceprzewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu Radnego, otworzył dyskusję do projektu uchwały. Brak pytań. Dyskusję zamknięto. 
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Wyniki głosowania 
       ZA: 5, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
       
       Wyniki imienne: 
       ZA (5) 
Andrzej Kosakowski, Janina Kosińska, Bogusław Łatanyszyn, Krzysztof Prokop, Robert Turuta 
       PRZECIW (4) 
Beata Czaplicka, Paweł Groszyk, Sergiusz Sobótka, Adam Stanulewicz 

  WSTRZYMUJE SIĘ (6) 
Piotr Czaplicki, Wojciech Ferdycz, Krzysztof Iwański, Mieczysław Kocuń, Mirosław Przybyłek, Jolanta 
Wójcik 

 
 
Ad. 7 Zamknięcie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący rady gminy zamknął X  
Nadzwyczajna sesję Rady Gminy Bartoszyce. 
 
 
 
 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokół sporządziła: Agnieszka Dmitruk na podstawie zapisów sesji z dnia 11 lipca2019 r. Archiwum sesji 
znajduje w Biuletynie Informacji Publicznej bip.gmina-bartoszyce.pl zakładka: Rada gminy -  Transmisja sesji rady 
gminy - Archiwum sesji Rady Gminy Bartoszyce.  Załącznik Nr … do protokołu stanowi płyta z nagraniem z sesji.   

 

 

 

          Sekretarz obrad             

                 /-/ Beata Czaplicka  

 

Przewodniczący Rady Gminy  
                                                                          
                                                                         /-/ Krzysztof Iwański 


